
                                                                                                                                                                                                                                            
                                      U C H W A Ł A  nr   LIII(363)14 
                                      RADY  MIEJSKIEJ  W  BARCZEWIE 
                                      z  dnia  28  kwietnia  2014r 
 
w  sprawie   rozpatrzenia skargi Pana Wiktora C. 
 
 
 
                    Na podstawie art.229 pkt 3 Kodeksu postępowania administracyjnego 
(tekst jednolity Dz.U z 2000r nr 98 poz.1071, z późniejszymi zmianami) Rada 
Miejska postanawia: 
 
 
        § 1.Po przedstawieniu na posiedzeniach Komisji Rady Miejskiej w Barczewie i 
rozpatrzeniu wszystkich dokumentów związanych ze  skargą Pana Wiktora C., 
zamieszkałego w miejscowości Kronowo, na działalność Burmistrza Barczewa, 
którą Wojewoda Warmińsko-Mazurski przekazał na podstawie art.231 Kpa do 
rozpatrzenia przez Radę Miejską w Barczewie –  Rada  postanawia uznać skargę 
za bezzasadną . 
 
Uzasadnienie: 
 
Skarżący w swoim wystąpieniu zarzuca Burmistrzowi Barczewa  bezczynność oraz 
niegospodarność w wydatkowaniu środków budżetowych gminy. Pan C. 
wyraża  niezadowolenie z  braku podłączenia mieszkańców kolonii Kronowa  do 
sieci wodociągowej. Niegospodarność Burmistrza, zdaniem skarżącego, polega na 
tym , iż w ratuszu w Barczewie budowana jest winda . Pan C. zarzuca  
Burmistrzowi Barczewa brak dbałości  o dobro mieszkańców. 
 Po przeprowadzonym wnikliwym postępowaniu wyjaśniającym  Rada Miejska nie 
znalazła potwierdzenia  w stawianych przez  pana C. zarzutach. W latach  2007-
2013 zostało wykonanych ponad 35 inwestycji  wodno-kanalizacyjnych na terenie 
miasta i gminy Barczewo, które służą społeczności naszej gminy. W tym czasie  do 
sieci gminnych podłączono ponad 3,3 tysiące osób, w tym ponad 3,2 tysiąca  
mieszkańców na terenach wiejskich. W chwili obecnej 95% mieszkańców naszej 
gminy  zaopatrywanych jest w wodę z sieci administrowanej przez Zakład 
Wodociągów i Kanalizacji w Barczewie. Podkreślić należy, że  część miejscowości  
wiejskich zaopatrywana jest z ujęć i wodociągów będących  własnością Agencji 
Nieruchomości Rolnych Skarbu Państwa, które zgodnie z zawartym  w 2013r 
porozumieniem w najbliższym czasie również zostaną włączone do zbiorowego 
systemu wodociągowego  gminy Barczewo. 
Łączny bilans sieci gminnych i agencyjnych – to 98% mieszkańców 
zaopatrywanych w wodę z tych sieci. Do zwodociągowania pozostały jedynie 
kolonie poszczególnych miejscowości wiejskich charakteryzujące się rozległym 
zasięgiem i małą ilością odbiorców, co wiąże się z bardzo wysokimi kosztami 
realizacji tych inwestycji. Po  zabezpieczeniu  odpowiednich środków finansowych 
w budżecie Gminy Barczewo, możliwe będzie rozpoczęcie inwestycji poprzez 
sporządzenie dokumentacji projektowo-kosztorysowej na budowę sieci 
wodociągowej obejmującej teren kolonii Kronowa. Burmistrz Barczewa 

 



poinformował o tym fakcie pana C. pismem z dnia 10 lutego 2014r. 
Zarzut niegospodarności Burmistrza dotyczący budowy windy w ratuszu jest 
również bezpodstawny. Budowa ta realizowana jest w ramach inwestycji  
finansowanej ze środków  Unii Europejskiej pod nazwą „Wzrost atrakcyjności 
turystycznej gminy Barczewo poprzez renowację kluczowych obiektów dziedzictwa 
kulturowego”. Budowa windy w ramach ww inwestycji, to przede wszystkim 
likwidacja barier  architektonicznych. Rzeczą normalną jest, że osoby 
niepełnosprawne chcą być traktowane na równi z osobami pełnosprawnymi. Tak 
dzieje się na całym świecie i do tego również my powinniśmy dążyć. Solidarność 
oraz ułatwienie życia, których los skrzywdził jest obowiązkiem każdego człowieka. 
Na poddaszu ratusza (II piętro) w ramach tej inwestycji wykonana zostanie sala 
wystawowa, w której odbywały się będą posiedzenia sesji Rady Miejskiej, w których 
uczestniczyć zawsze mogą mieszkańcy Gminy. Osoby niepełnosprawne będą 
również miały taką możliwość, ponieważ budowana winda będzie docierała na II 
piętro tego budynku. 
Pan C. zarzuca Burmistrzowi wydatkowanie zbyt dużych środków na działalność 
kulturalną prowadzoną w naszej Gminie. Zaspokojenie zbiorowych potrzeb 
wspólnoty należy do zadań własnych gminy. Zadania te obejmują między innymi  
sprawy kultury, w tym biblioteki gminne i inne  instytucje kultury a także ochronę 
zabytków i opiekę nad nimi oraz kulturę fizyczną i sport. Dbałość o te sprawy 
rzutuje na rozwój społeczeństwa, szczególnie tego młodego i nigdzie w żadnej 
dziedzinie związanej z szerzeniem kultury  nie padają z ust osób korzystających ze 
środków na to przeznaczonych, że są one zbyt duże a wręcz przeciwnie słyszy się 
głosy, że nakłady na te cele powinny być zwiększone. 
Podsumowując należy stwierdzić, że środki na dany cel zawsze są takie jaki jest 
budżet Gminy. Budżet ten należy dzielić  z rozmysłem i w taki sposób aby mógł on 
zaspokoić  bieżące i przyszłe potrzeby mieszkańców. Rada Miejska uważa, że w 
taki właśnie sposób jest podzielony i nie widzi oznak niegospodarności Burmistrza i 
braku zainteresowania sprawami społeczności Gminy Barczewo. 
 
     § 2.Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
     § 3.Zobowiązuje się Przewodniczącego Rady Miejskiej w Barczewie  do 
powiadomienia  Biura Wojewody Warmińsko-Mazurskiego oraz Pana Wiktora C. o 
sposobie załatwienia skargi. 
 
 
 
 
                                                                          Przewodniczący 
                                                                          Rady Miejskiej w Barczewie 
 
                                                                          Zbigniew Chlubicki 

 


